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P R O T O K Ó Ł   NR  LIV/2023 

LIV sesji Rady Miejskiej w Golinie 

31 stycznia 2023 r. 
 

Rada Miejska w Golinie liczy 15 radnych, w obradach wzięło udział 13 radnych. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w obradach udział wzięli: Burmistrz Goliny Mirosław Durczyński, Zastępca 

Burmistrza Goliny Anna Paszek i Skarbnik Goliny Janina Adamczewska. Lista zaproszonych 

gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Punkt 1 

LIV sesję Rady Miejskiej w Golinie otworzył o godz. 12:03 Przewodniczący Rady Miejskiej 

Wojciech Wojdyński. Po powitaniu przybyłych podał, że na ustawowy stan 15 radnych 

obecnych jest 13 radnych (nieobecni: radna Zofia Kasprzak i radna Iwona Kościelska),  

w związku z czym podjęte uchwały oraz decyzje będą prawomocne. Warunek jest spełniony, 

obecnych jest co najmniej ½ radnych.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Kapturska odczytała klauzulę RODO i poinformowała, że 

zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym obrady sesji są nagrywane  

i transmitowane na żywo.  

Punkt 2 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad sesji 

projektu uchwały nr 361 w sprawie zmiany ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla 

radnych autorstwa radnego Janusza Mirka. Powiedział, że podczas posiedzenia wspólnych 

komisji rady dyskusja nad projektem uchwały była bardzo burzliwa. Radni mieli dużo 

wątpliwości do treści projektu uchwały złożonego przez radnego Janusza Mirka. Stwierdził, 

że komisje nie zaopiniowały pozytywnie projektu uchwały. Poinformował, że jest 

przygotowywany nowy projekt uchwały zawierający zapisy potrzeb zgłaszane przez radnych 

na komisjach. 
 

Radny J. Mirek zawnioskował o odrzucenie wniosku przewodniczącego rady ze względu na 

to, że jego projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez radców prawnych. 

Poprosił przewodniczącego o przedstawienie na piśmie opinii komisji do projektów uchwał 

omawianych na posiedzeniu wspólnych komisji rady. Oznajmił, że przewodniczący na sesji 

stwierdza tylko, że dany projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje 

rady. W związku z tym zwrócił się do przewodniczącego rady o przedstawienie na piśmie 

negatywnie zaopiniowanego przez komisje jego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński wyjaśnił, że na posiedzeniach komisji rady podczas 

omawiania każdego projektu uchwały zadaje pytanie, czy dany projekt uchwały jest 

pozytywnie opiniowany przez komisje i jeśli nie ma sprzeciwu projekt uchwały zostaje 

uznany za pozytywnie zaopiniowany. Podczas omawiania projektu uchwały nr 361 na 

komisjach radni zgłaszali wiele uwag i wątpliwości i w związku z tym nie chciałby, aby 

uchwała została błędnie podjęta. 
 

Radny J. Mirek złożył wniosek o niezmienianie porządku obrad sesji i odrzucenie wniosku 

przewodniczącego rady. Powiedział, że porządek obrad LIV sesji rady został ustalony przez 

przewodniczącego rady i rozesłany radnym. Został w nim uwzględniony jego projekt uchwały 

nr 361, a więc jeśli komisje zaopiniowały projekt negatywnie, to nie powinien on znaleźć się 

w porządku obrad dzisiejszej sesji. Zapisy w projekcie uchwały nr 361 zostały zaakceptowane 

przez prawników. W związku z tym powinno zostać przeprowadzone głosowanie nad tym 

projektem uchwały i ewentualne odrzucenie go podczas głosowania przez radnych. Oznajmił, 
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że wycofanie projektu uchwały nr 361 z porządku obrad sesji ma na celu nieprzeprowadzanie 

głosowania przez radnych.  
 

Radny M. Kwaśniewski zawnioskował o skierowanie projektu uchwały radnego Janusza 

Mirka na posiedzenie wspólnych komisji rady i ponowne przedyskutowanie, aby wypracować 

taki projekt uchwały, który zadowoli zarówno radnych i prawników.  
 

Radna E. Cieślak stwierdziła, że radni nie pracują, aby zadawalać prawników. Radni muszą 

dojść do konsensusu. Powiedziała, że w projekcie uchwały nr 361 jest wiele niejasności  

i należy jeszcze raz przedyskutować proponowany zapis na posiedzeniu komisji. Oznajmiła, 

że nie jest przeciwna potrącaniu diety, jednak zapisy w tym projekcie uchwały powinny 

zostać doprecyzowane.  
 

Radny J. Mirek przypomniał, że jego projekt uchwały był już omawiany 5 razy na komisjach 

rady. Projekt uchwały ma prosty i zrozumiały zapis. Zaznaczył, że na dzisiejszej sesji nie jest 

znowu  obecna radna, która notorycznie nie bierze udziału w posiedzeniach rady już od 

miesięcy. Powiedział, że radni mówili o moralności, ale ta moralność ma dwie strony. Radna 

niemoralnie postępuje biorąc pieniądze za nieuczestniczenie w sesjach i komisjach oraz 

niemoralne jest zachowanie radnych, którzy na to pozwalają. W związku z tym poprosił  

o przeprowadzenie głosowania nad projektem uchwały nr 361. Następnie stwierdził, że 

przewodniczący rady przekracza swoje uprawnienia, ponieważ zadaniem przewodniczącego 

jest zwoływanie i prowadzenie sesji. Powiedział, że złożył prawidłowy projekt uchwały 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, a przewodniczący rady nie chce poddać projektu 

pod głosowanie. Oznajmił, że wycofanie projektu uchwały nr 361 z porządku obrad ma na 

celu, aby nie dopuścić do głosowania nawet na nie.   
 

Radna E. Cieślak powtórzyła, że należy doprecyzować zapisy w projekcie uchwały złożonym 

przez radnego Janusza Mirka. 
 

Radny P. Grochociński zapytał się o opracowywany projekt uchwały, o którym wspomniał 

wcześniej przewodniczący rady. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński powiedział, że na ostatnim posiedzeniu wspólnych 

komisji rady wielu radnych zgłaszało wiele zapytań i wątpliwości co do zapisu w projekcie 

uchwały nr 361. W związku z tym wczoraj po zapoznaniu się z uchwałami funkcjonującymi 

w innych samorządach, które regulują kwestie długotrwałych nieobecności radnych, 

zdecydował o wypracowanie nowego projektu uchwały, która będzie miała szerszy zakres 

regulacji. Jeżeli radni zdecydują o wycofaniu projektu uchwały nr 361 z dzisiejszej sesji, to 

będzie on ponownie procedowany na najbliższej komisji rady.   
 

Radny J. Mirek zapytał się, czy przewodniczący rady posiada negatywną opinię komisji rady 

do projektu uchwały nr 361. Stwierdził, że przewodniczący rady powiedział, że projekt 

uchwały został negatywnie zaopiniowany na ostatnim posiedzeniu wspólnych komisji rady,  

a następnie, iż wczoraj podjął decyzję, że projekt uchwały nie jest doprecyzowany. Oznajmił, 

że jest to jednoosobowa decyzja przewodniczącego rady, a nie wspólnego posiedzenia 

komisji rady.  
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził głosowanie nad własnym wnioskiem jako za 

najdalej idącym.  
 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 13 radnych. 

Za głosowało 11 radnych, przeciw 2 radnych, od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 

Wobec powyższego wniosek przewodniczącego rady został przyjęty. 
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Burmistrz Goliny M. Durczyński powiedział, że wczoraj wspólnie z przewodniczącym rady 

zapadły ustalenia, aby został opracowany projekt uchwały na podstawie uchwały rady 

powiatu funkcjonującej w Powiecie Konińskim. Przypomniał, że Rada Powiatu Konińskiego 

miała podobny problem z długotrwałymi nieobecnościami niektórych radnych. Została więc 

podjęta uchwała, która rozwiązała ten problem. Oznajmił, że należy uczyć się od instytucji, 

które podjęły już uchwały w tym temacie i zostały zaakceptowane przez nadzór prawny 

wojewody wielkopolskiego.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady A. Kapturska stwierdziła, że jeżeli projekt uchwały radnego 

Janusza Mirka wzbudza wśród większości radnych wiele kontrowersji, to ponowne nad nim 

procedowanie nie jest zasadne. Należy więc opracować nowy projekt uchwały, która będzie 

regulować potrącenia diety radnym za długotrwałą nieobecność.   
 

Następnie przewodniczący przedstawił porządek obrad LIV sesji z wprowadzoną zmianą. 

1. Otwarcie LIV sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu LIII sesji. 

4. Zapytania i wnioski radnych.   

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Goliny.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

uzyskania wsparcia w ramach programu ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata  

2019 – 2023 (projekt nr 353).   

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Golina do realizacji Programu „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2023 (projekt nr 354).  

8. Podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  

i transportu nieczystości ciekłych (projekt nr 355).   

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golinie 

na 2023 rok (projekt nr 356).  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 

2023 rok (projekt nr 357).  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki ze środków 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 

dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Modernizacja istniejącego punktu selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych na terenie miasta i gminy Golina” (projekt nr 358).  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2023 rok (projekt nr 359). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na 

lata 2023 - 2029 (projekt nr 360). 

14. Przedstawienie sprawozdań z działalności za 2022 rok: 

a) Komisji Rewizyjnej, 

b) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

c) Komisji Budżetu i Finansów oraz Spraw Samorządowych, 

d) Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

e) Komisji Porządku Publicznego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

15. Udzielenie odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach.  

16. Wolne wnioski i informacje.  

15. Zakończenie LIV sesji Rady Miejskiej w Golinie. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził głosowanie nad przyjęciem przedstawionego 

porządku obrad LIV sesji. 
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W głosowaniu jawnym udział wzięło 13 radnych. 

Za głosowało 12 radnych, przeciw 1 radny, od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński stwierdził, że obrady LIV sesji będą przebiegały 

zgodnie z przyjętym porządkiem obrad. 
 

Punkt 3 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zawnioskował o przyjęcie protokołu LIII sesji bez 

odczytywania na sesji i zarządził głosowanie. 
 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 13 radnych. 

Za głosowało 9 radnych, przeciw 1 radny, od głosu wstrzymało się 3 radnych. 
 

W związku z powyższym protokół LIII sesji Rady Miejskiej w Golinie został przyjęty. 
 

Punkt 4 

Zapytania i wnioski radnych 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński poinformował, że radni nie złożyli zapytań i wniosków 

na podstawie art. 24 ustawy o samorządzie gminnym. 
    

Punkt 5 

Burmistrz Goliny M. Durczyński przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, 

które stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Punkt 6 

Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia w ramach programu ,,Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019 – 2023 był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
 

Radny J. Mirek poprosił o przedstawienie na piśmie opinii wspólnych komisji rady dotyczącej 

projektu uchwały nr 353.    
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 13. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za głosowało 13 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, M. Kwaśniewski, M. Majewski, J. Mirek,  

K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LIV/342/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie  podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia w ramach programu ,,Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019 – 2023 została jednogłośnie podjęta i stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

Punkt 7 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Golina do realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 

2023 był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały 

pozytywnie projekt uchwały. 
 

Radny J. Mirek poprosił o przedstawienie na piśmie opinii wspólnych komisji rady dotyczącej 

projektu uchwały nr 354.     
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Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 13. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 13 radnych.   

Za głosowało 13 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, M. Kwaśniewski, M. Majewski, J. Mirek,  

K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LIV/343/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie przystąpienia Gminy Golina 

do realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 została jednogłośnie 

podjęta i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

Punkt 8 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie górnych 

stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych był omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt 

uchwały. 
 

Radny J. Mirek poprosił o przedstawienie na piśmie opinii wspólnych komisji rady dotyczącej 

projektu uchwały nr 355.     
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 13. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 13 radnych.   

Za głosowało 13 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, M. Kwaśniewski, M. Majewski, J. Mirek,  

K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LIV/344/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie górnych stawek opłat za 

usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych została jednogłośnie podjęta i stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu.  

Punkt 9 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 

ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golinie na 2023 rok był omawiany podczas 

wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
  
Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 13. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za głosowało 12 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, M. Kwaśniewski, M. Majewski,  K. Substelny, 

K. Szymański, W. Wojdyński), przeciw 0 radnych, od głosu wstrzymał się  

1 radny (J. Mirek). 
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Uchwała nr LIV/345/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie ustalenia ramowego planu 

pracy Rady Miejskiej w Golinie na 2023 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

Punkt 10 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 rok był omawiany podczas 

wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
  
Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 13. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za głosowało 13 radnych (E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak, P. Grochociński,  

W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, M. Kwaśniewski, M. Majewski, J. Mirek,  

K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LIV/346/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zatwierdzenia planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej na 2023 rok została jednogłośnie podjęta i stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

Punkt 11 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowej pożyczki ze środków Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na dofinansowanie przedsięwzięcia pn. 

„Modernizacja istniejącego punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych na terenie 

miasta i gminy Golina” był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
 

Radna E. Cieślak oznajmiła, że radni podczas posiedzenia wspólnych komisji rady dyskutują 

odnośnie przedstawianych projektów uchwał, jednak żadna opinia komisji nie jest wydawana. 

Dopiero na sesji podczas głosowania radni albo akceptują bądź nie dany projekt uchwały.   
  
Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 13. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 12 radnych, nie głosował 1 radny (J. Mirek). 

Za głosowało 12 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, M. Kwaśniewski, M. Majewski, K. Substelny,  

K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LIV/347/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Warszawie na dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Modernizacja 

istniejącego punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych na terenie miasta i gminy 

Golina” została podjęta i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Punkt 12 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu na 2023 rok był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
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Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 13. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 12 radnych, nie głosował 1 radny (J. Mirek). 

Za głosowało 11 radnych (M. Aniszewski, T. Duryński, U. Furmaniak, P. Grochociński,  

W. Grodzki, A. Kapturska, M. Kwaśniewski, M. Majewski, K. Substelny, K. Szymański,  

W. Wojdyński), przeciw 0 radnych, od głosu wstrzymała się 1 radna (E. Cieślak). 
 

Uchwała nr LIV/348/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zmiany budżetu na 2023 rok 

została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Punkt 13 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2023 - 2029 był omawiany podczas 

wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 13. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 12 radnych, nie głosował 1 radny (J. Mirek). 

Za głosowało 12 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, M. Kwaśniewski, M. Majewski, K. Substelny,  

K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LIV/349/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2023-2029 została podjęta i stanowi załącznik nr 

11 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński wyjaśnił, że na posiedzeniach wspólnych komisji rady 

omawiane są projekty uchwał, a następnie zadaje pytanie, czy komisje opiniują pozytywnie 

dany projekt uchwały. Jeśli radni nie zgłaszają żadnych uwag stwierdza, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady. Nie wydawana jest opinia na piśmie  

w tym zakresie. 

Punkt 14 

a) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej K. Szymański odczytał uwagi wykazane  

w sprawozdaniu z działalności komisji za 2022 rok, stanowiące załącznik nr 12 do 

protokołu. Stwierdził, że na dzień sporządzenia niniejszego sprawozdania, komisja nie 

otrzymała żadnych wyjaśnień ze strony Burmistrza Goliny odnośnie nieprawidłowości 

stwierdzonych w protokole nr 1/2022 z 22 marca 2022 r. dotyczące dróg gminnych 

remontowanych w 2019 roku z nawierzchnią destruktową; 
 

b) Z-ca Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji J. Mirek odczytał sprawozdanie 

z działalności komisji za 2022 rok, stanowiące załącznik nr 13 do protokołu; 
 

c) Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów oraz Spraw Samorządowych U. Furmaniak 

odczytała sprawozdanie z działalności komisji za 2022 rok, stanowiące załącznik nr 14 do 

protokołu; 
 

d) Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej  

W. Grodzki odczytał sprawozdanie z działalności komisji za 2022 rok, stanowiące 

załącznik nr 15 do protokołu; 
 

e) Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

M. Kwaśniewski odczytał sprawozdanie z działalności komisji za 2022 rok, stanowiące 

załącznik nr 16 do protokołu. 
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Punkt 15 

Udzielenie odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że na poprzedniej sesji nie było wniosków 

zgłoszonych przez radnych.   

Punkt 16 

Wolne wnioski i informacje 

Radny J. Mirek zapytał się, czy skrzyżowanie w Węglewie na drodze krajowej nr 92 zostanie 

przebudowane. Powiedział, że skrzyżowanie jest bardzo kolizyjne i niebezpieczne. 
 

Radna E. Cieślak powiedziała, że także skrzyżowanie w Kraśnicy przy drodze krajowej nr 92 

jest bardzo problematyczne, trudno jest wyjechać z drogi podporządkowanej od strony 

Kraśnicy ze względu na intensywny ruch pojazdów na drodze k92. 
 

Radny J. Mirek przekazał przewodniczącemu rady do przeczytania książkę "Folwark 

zwierzęcy" George'a Orwella. Powiedział, że jest to bardzo mądra książka. Zawarta w niej 

jest "błyskotliwa satyra Orwella na deprawujący wpływ władzy". 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński oznajmił, że nie przyjmie od radnego tego prezentu. 

Stwierdził, że nie będzie brał łapówki, aby poprawiać wzajemne relacje. 
 

Radny J. Mirek powiedział, że książka nie jest łapówką, a po jej przeczytaniu przewodniczący 

może książkę zwrócić. 
 

Radna E. Cieślak powiedziała, że na posiedzeniach komisji prowadzone są burzliwe dyskusje 

i nie zawsze wszystko się radnym podoba. Następnie wniosła, aby budowa drogi w Kraśnicy 

od posesji nr 33 do nr 50 została uwzględniona w budżecie gminy. Zaznaczyła, że 

mieszkańcy od ponad 50 lat zwracają się do gminy o wybudowanie tej drogi. Powiedziała, że 

nie jest przeciwna budowie dróg w Golinie czy w Węglewie, ale dopóki będzie radną to na 

każdej sesji będzie przypominała o wybudowaniu wspomnianej drogi. 
 

Radny J. Mirek odniósł się do ostatniego posiedzenia wspólnych komisji rady. Powiedział, że 

w porządku obrad nie było informacji, że odbędzie się spotkanie z prezesem ZGKiM  

Sp. z o.o. w Golinie Maksymilianem Wojdyńskim. Oznajmił, że nie jest przeciwny, aby 

prezes przychodził na posiedzenia komisji. Jednak fakt, że prezes spółki jest synem 

przewodniczącego rady powoduje konflikt interesów. Powiedział, że podczas przyjmowania 

uchwał, które wiążą się z przekazanie środków finansowych do Spółki ZGKiM w Golinie,  

zarówno przewodniczący rady jak i radny M. Aniszewski, który jest pracownikiem spółki 

powinni wyłączyć się z głosowań, bo jest to ewidentny konflikt interesów. Następnie 

poprosił, aby przewodniczący rady witając na posiedzeniu prezesa ZGKiM nie zwracał się do 

niego synu, ponieważ nie przystoi takie zachowanie normalnej kulturze politycznej. 

Powiedział, że na takich spotkaniach powinien zwracać się "per pan", a nie "per synu". 

Wyjaśnił, że relacje w samorządzie wymagają innej kultury. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński stwierdził, że do teścia nie mówi panie teściu czy pani 

teściowo, natomiast odnośnie kultury nie będzie z radnym J. Mirkiem dyskutował.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński podziękował radnym za przyjęciem wszystkich uchwał na 

dzisiejszej sesji rady. Powiedział, że na posiedzeniach wspólnych komisji rady radni mają 

możliwość zadawania wielu szczegółowych pytań odnośnie przedstawianych projektów 

uchwał i nie ze wszystkim wszyscy muszą się zgadzać. Zaznaczył, że na wszystkie inwestycje 

planowane do realizacji na terenie gminy pozyskiwane są środki zewnętrzne. Nie sztuką jest 

zadłużyć gminę i nie zrealizować inwestycji. Do pozyskania dofinansowań wymagany jest 

wkład własny z budżetu gminy. Przypomniał, że budżet na 2023 rok został uchwalony  

w zaproponowanym przez niego kształcie, co nie oznacza że zostanie w takich ramach 
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zrealizowany. Przypomniał, że w trakcie roku budżet gminy jest wielokrotnie zmieniany. 

Gmina każdego roku uczestniczy w wielu projektach i ubiega się o dofinansowania do 

planowanych inwestycji na terenie gminy i miasta.    
 

Radny M. Majewski poprosił o wyremontowanie chodnika na odcinku od kościoła  

w Kawnicach do cmentarza wzdłuż drogi krajowej nr 92 oraz zapytał się, czy zostanie 

rozbudowane oświetlenie drogowe przy folwarku w Kawnicach. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński odpowiedział, że wspomniany odcinek chodnika należy do 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Przebudowa drogi krajowej nr 92 na 

odcinku od Goliny do Kraśnicy została zgłoszona do realizacji w ramach Narodowego 

Programu Likwidacji Miejsc Niebezpiecznych. Realizacja zgłoszonych przedsięwzięć  

w programie została przewidziana do końca 2023 roku.    
 

Radny W. Grodzki powiedział, że stan budynku ośrodka zdrowia w Golinie jest fatalny i nie 

spełnia podstawowych wymogów sanitarnych. Oznajmił, że należy jak najszybciej podjąć 

wszelkie działania w zakresie pozyskania dofinansowania na rozpoczęcie budowy 

przychodni. Poprosił burmistrza o przekazywanie radnym na bieżąco informacji odnośnie 

planów związanych z budową przychodni w Golinie. Stwierdził, że burmistrz powinien się tą 

sprawą przejąć.   
 

Radny M. Kwaśniewski stwierdził, że Sanepid może zamknąć dostęp do przychodni zdrowia 

w Golinie ze względu m.in. na bałagan na placu z tyłu budynku. Powiedział, że jest tam 

składowisko płyt azbestowych, destruktu i gruzu. Natomiast przed wejściem do budynku 

nawierzchnia jest tak bardzo zniszczona, że trudno jest podjechać wózkiem. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński powiedział, że ostatnia kontrola Sanepidu w przychodni nie 

wykazała żadnych nieprawidłowości. Oznajmił, że gmina nie jest właścicielem budynku 

przychodni, a jeżeli są składowane niebezpieczne materiały, należy to zgłosić odpowiednim 

służbom. Odnośnie budowy gminnej przychodni stwierdził, że należy pozyskać 

dofinansowanie na inwestycję, która będzie spełniała oczekiwania mieszkańców i mogła 

funkcjonować z szerszym zakresem usług medycznych. 
 

Przewodniczący Zarządu Os. Starówka K. Walczyński zapytał się o realizację zakupu  

i dystrybucji przez gminę węgla po preferencyjnej cenie. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński odczytał pismo z Ministerstwa Aktywów Państwowych  

z Departamentu Górnictwa i Hutnictwa, podpisane przez zastępcę dyrektora Michała 

Rospędka, w sprawie procedury dostaw węgla do gmin. Przypomniał, że Gmina Golina do 

PGE złożyła zapotrzebowanie na 1 900 ton węgla. Firmy, które zajmują się na terenie gminy 

dystrybucją węgla odebrały obecnie 1 100 ton węgla. Sprzedaż węgla realizowana jest na 

podstawie kolejności złożonych wniosków przez mieszkańców. Oznajmił, że duża liczba 

wnioskodawców rezygnuje z zakupu węgla po preferencyjnej cenie.    
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński nawiązując do wypowiedzi radnego J. Mirka 

przypomniał, że w momencie ogłoszenia konkursu na prezesa ZGKiM Sp. z o.o. w Golinie, 

przewodniczący Rady Nadzorczej spółki informował odnośnie procedury przeprowadzenia 

konkursu. Po rozstrzygnięciu konkursu przewodniczący Rady Nadzorczej informował także  

o wyniku konkursu. Przewodniczący Rady W. Wojdyński oznajmił, iż jest zaszczycony, że 

Maksymilian Wojdyński jest jego synem. Powiedział, że jako prezes spółki rozwija spółkę, 

poprawił jej wygląd i działa promocyjnie na rzecz gminy. Następnie stwierdził, że radny  

J. Mirek nie głosował za przekazaniem środków finansowych na zakup samochodu dla spółki, 

jak również nie brał udziału w głosowaniu odnośnie pozyskania środków z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska na poszerzenie pszok-u. Powiedział, że ZGKiM jest spółką 
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gminną, a nie firmą prywatną jego syna. Zaznaczył, że radny M. Aniszewski ma prawo 

głosować w sprawie Spółki ZGKiM w Golinie, ponieważ głosowania nie dotyczą jego 

osobistych spraw, a wyłącznie majątku gminnej spółki.  
 

Punkt 17 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej W. Wojdyński 

podziękował wszystkim zebranym za przybycie i zamknął o godz. 13:30 obrady LIV sesji 

Rady Miejskiej w Golinie. 

 
 

 

Protokołowała                   Przewodniczył 

        Przewodniczący Rady Miejskiej 

         Jolanta Piasecka                

                  Wojciech Wojdyński 


